

# 全人發展及專業培訓

Whole Person Development and Professional Training



## 📍 服務方向 Service Orientation

我們以靈活及創新的手法，提供優質、專業、與時並進的培訓服務，推廣「全人發展，終身學習」。全人發展及專業培訓服務為幼兒及兒童提供學術及技術藝能提升課程、為機構及團體舉辦專業課程、亦為學校提供課後支援服務和舉辦家長講座及工作坊，以應付知識型社會複雜多變的需要，並達至追求卓越。

We believe that flexible and innovative approaches are essential to providing quality, professional and keeping-updated training services. In pursuit of excellence and with a philosophy of "Life-Long Learning in Whole Person Development", we provide a wide range of services, including: academic and art capacity enhancement classes for toddlers and children; courses and training workshops for various institutions and organisations; after-school support programmes for primary and secondary schools; and seminars and workshops for parents and teachers.

## 學習成果的肯定

我們的學生於2018-2019年度的表現可謂非常突出。不論在語文學術、舞蹈表現，甚至繪畫藝術均獲得不少的獎項；例如：學員於「第19屆舞動香江大賽」中分別取得幼兒組及幼童組冠軍及亞軍；於「第40屆國際兒童繪畫比賽暨公開攝影比賽」榮獲初級組(本地)亞軍及良好獎項。而去年，中心更成為英國文化協會Addvantage夥伴計劃成員，獲協會提供更多劍橋英語基礎考試的支援，幫助學生作好應試準備；而中心更有學員於2019年2月的考試中，考獲最高15個盾的成績。

## Affirmation of Learning Outcomes

The performance of our students in 2018-2019 was fantastic, with many receiving academic and artistic awards. For example, students won both the champion and runner-up awards in the children's and young children's categories at the "19th Let's Dance in HK Dancing Competition". In addition, students also won both the runner-up and good awards in the junior (local) category of the "40th International Children Drawing Contest cum Photography Competition". Last year, the centre became a member of the Addvantage Partner Programme, the British Council's exams partnership programme for schools and language centres. Through Addvantage, the British Council offers support for students in preparing for their exams. In February 2019, one of our students obtained full marks in their Cambridge English: Young Learners (YLE) exam.

▼ 劍橋英語基礎考試  
Cambridge English: Young Learners (YLE)



▼ 第40屆國際兒童繪畫比賽暨公開攝影比賽  
The 40th International Children Drawing Contest cum Photography Competition

▼ 第19屆舞動香江大賽  
19th Lets Dance in HK Dancing Competition



## 參與社區服務

中心一直與社區內不同服務類型的單位合作，去年更開始為私人屋苑會所提供不同的興趣班組服務，讓幼兒可以在自己的屋苑，與鄰舍一同學習。去年暑假，約有百多名學員參與其中，一起學習天文地理、科學知識、社交相處及3D美術創作。

## Community Services

The centre cooperates with various service units throughout the community. Last summer we began providing classes in subjects such as geography, science, social skills, and 3D art creation, to over 100 young children living in private housing estates.

兒童創意七彩水墨畫證書班  
Kids Water Ink Certificate class

◀ 入廚家政自理訓練班  
Kids Chief (Discipline Training)



## 家長講座

去年，中心的學校服務為超過24間學校提供家長講座，內容包括親子關係的「父母與青少年子女溝通方程式」及「愛的練習簿：寫給爸媽們的5堂親子溝通課」；建立學習動機的「學習動機：決定孩子學習成敗的關鍵」、「學習成效，親子關係可以二者兼得？」及「透視孩子性格，了解學習動機（性格透視分析）」；家長個人成長的「說說故事家庭樂·做個小孩喜愛的故事爸媽」等，以達至家、校、社區合作。

## Parent Lectures

Last year, our School Services offered parent talks in more than 24 schools. Topics included parent-child relationships, improving learning motivation, and parental personal growth, such as: "Parent and Child Communication Equations", "Love Workbook: 5 Parent-Child Communication Lessons for Parents", "The Key Success Factors in Children's Learning", "Learning Effectiveness, The Parent-Child Relationship, Can It Co-exist?", "A Perspective on Child Character, Understanding Learning Motivation (Personality Dimension)", and "Be a Child's Favourite Story Parents". The lectures highlighted that the importance of cooperation among the home, school and the community.



◀ 親子小廚神：一家人一起製作冰皮月餅  
Family Chef: Making iced moon-coke together



## 科學·創意·並進

為培養幼兒主動探索，從遊戲中增長各種能力，我們的老師會帶領孩子去探索，從原理的推論到實物的操作，於過程中建立對科學、科技、機械及數學邏輯的概念。當中更引入新元素，包括結合程式編寫及創意積木的「S.T.E.M. LEGO Boost 機械人編程體驗教室」，以LEGO Boost為主要教材，著重編程與玩樂並重，讓小朋友在玩樂的同時能享受學習編程的樂趣。

## Science · Creativity · Together

To nurture children's abilities and further their interest in exploring, we teach the children to explore the concepts of science, technology, mechanics, and mathematical logic from theory to actual operation. New elements were added to the classes such as "S.T.E.M. LEGO Boost Robot Programming Experience Classroom", which combined coding with creative block building, which enable the children to have fun and learn at the same time.

S.T.E.M. LEGO Boost  
機械人編程體驗教室  
S.T.E.M. LEGO Boost  
robot programming



看我爬得多快！  
Look, I'm fast!



全人發展及專業培訓服務的未來發展仍以兒童學習為主軸，輔以專業發展服務，嘗試以不同的模式推廣優質的課程活動；發展不同的合作模式，開拓與不同類型的團體合作，增加合作機會。

The emphasis of the service is the learning of our kids. Alongside the professional development courses, we will continue to create various working models and enhance our collaborative efforts with other parties.



◀ 兒童爵士及芭蕾舞班的同學經常到不同的地方表演。  
Students of kids jazz and ballet performed at various events.



## 2018-2019 服務統計 (截至2019年3月31日) Service Statistics (as at 31<sup>st</sup> March, 2019)

兒童及青少年參與持續學習課程的人次  
No. of attendance in continuing study programmes for children and youth

29,297



在職成人參與持續學習課程的人次

1,212

No. of attendance in continuing study programmes for employed adults

為學校提供支援活動的次數  
No. of supporting programmes for schools

1,040



本年度合作學校數目

40

No. of cooperated schools